
P r o t o k ó ł  nr XXVII/08 

z XXVII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  25 września 2008r.  
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 

 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1205. 

 

Otwarcie XXVII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram XXVII sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza Miasta Kłodzka Pana Bogusława Szpytmę, 

Zastępcę Pana Witolda Krzelowskiego, radnych, kierowników i pracowników urzędu 

miasta i jednostek podległych, prasę i telewizję, mieszkańców Kłodzka oraz wszystkich 

przybyłych na obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie waŜności sesji. 

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iŜ w sesji bierze udział 17 

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecni podczas całej sesji: Radny Pan Piotr Brzostowicz, radna Pani Zdzisława Górska 

oraz radny Pan Leszek Michalski. 

Radny Pan Adam Kwas przybył na obrady sesji o godz. 1210 wówczas stan Rady wynosił 

18 radnych. 

 

3. Wybór sekretarzy sesji. 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią 

Jolantę Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada jednogłośnie 16 głosami „za”, 

poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad XXVII sesji 

Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

Pan Przewodniczący wniósł o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 18 „a” projektu 

uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu ławnika, druk nr 267.  

W uzasadnieniu Pan Przewodniczący podał, iŜ Prezes Sądu zwróciła się pismem do Rady 

Miejskiej o stwierdzenie wygaśnięcia mandatu ławnika Pana Bogdana Łyczka. 

Innych propozycji do porządku obrad nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał 

pod głosowanie wniesioną przez siebie propozycję. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Wniosek przyjęto. 

Przyjęcie całego porządku obrad wraz z naniesioną poprawką. 

Głosowanie: za – 16, przeciw – 0, wstrzymało się 0. 



 2 

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXVII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie waŜności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
5. Zatwierdzenie protokołu z XXVI sesji.  
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
7. Informacja  z wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 

2008 roku. 
8. Informacja o efektach dotychczasowej współpracy Kłodzka z miastami 

partnerskimi. 
9. Zabezpieczenie socjalne podopiecznych OPS, PCK, PKPS. 
10. Informacja Burmistrza Miasta o aktualnych i perspektywicznych działaniach 

gwarantujących odbiór odpadów z terenu miasta. 
11. Informacja o pozyskanych środkach zewnętrznych na realizację zadań budŜetu 2008. 
12. Informacja o przyjętych rozwiązaniach zapewniających utrzymanie czystości i akcję 

zima w mieście. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko na 

2008r., druk nr 261. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Kłodzka”,  

druk nr 262. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel Kłodzka”,  

druk nr 263. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia i wartości 

jednego punktu dla pracowników administracji i obsługi w szkołach i placówkach 
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Miejska Kłodzko,  
druk nr 264. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Kłodzku do podejmowania działań wobec dłuŜników alimentacyjnych w imieniu 
organu właściwego wierzyciela i organu właściwego dłuŜnika alimentacyjnego, druk 
nr 265. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku nr 
XXIV/208/2008 z dnia 26.06.2008r. w sprawie  uchwalenia wieloletniego programu 
zagospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Kłodzki, druk nr 266.  

18a.Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu ławnika, druk nr 
267. 
19. Interpelacje i zapytania radnych.  
20. Wnioski i oświadczenia radnych.  
21. Sprawy róŜne. 
22. Zakończenie sesji. 
 

5. Zatwierdzenie protokołu z XXVI sesji.  

Uwag do protokołu nie wniesiono, przyjęto go jednogłośnie 16 głosami „za”. 

 
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 

1). 
Radny Pan Grzegorz Wnuk poprosił Pana Burmistrza o przybliŜenie wniosków ze 

spotkania jakie odbyło się we Wrocławiu z udziałem Marszałka Województwa, Wojewody, 

Parlamentarzystów oraz Samorządowców  powiatu kłodzkiego w sprawie budowy 

obwodnicy Kłodzka oraz ze spotkania z zespołem ds. przygotowania zmian projektu 

zagospodarowania przestrzennego w temacie problematyki komunikacji w Kłodzku. 
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Radna Pani Celina Włodarczyk poprosiła o wyjaśnienie kwestii związanych  

z wykorzystaniem nieruchomości pozostających w zasobach PKP. Pani radna pyta jaki 

Gmina Miejska Kłodzko ma związek z PKP, i o których nieruchomościach jest mowa. 

Radna Pani Teresa Ludwin zapytała o: 

- punkt 7 w Sprawach róŜnych: gdzie będzie przyjmował psychoterapeuta i w jakim 

okresie przewidziana jest jego praca,  

- punkt 5  dot. zakupu toreb, które zostaną przekazane dla przedszkoli i szkół w celach 

edukacyjnych – co to za torby, 

- oraz o spotkanie  w Krośnicach – Pani radna prosi w tym temacie o szersze wyjaśnienia. 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma. 

Wyjaśnił, iŜ odbyło się spotkanie w Dolnośląskim Urzędzie Wojewódzkim, na którym 

omawiana była kwestia tzw. szlaku staropolskiego, któremu patronuje Prezydent 

Częstochowy P. Wrona. Szlak Staropolski ma być alternatywnym szlakiem, który łączyłby 

Zachód Polski ze Wschodem, przebiegałby równieŜ przez Kłodzko, a w okolicach Kielc 

szedłby nieco w górę na Lublin. Jest to duŜa inicjatywa związana z uruchomieniem 

pewnych terenów, które zostaną odcięte po uruchomieniu w całości autostrady A4 - 

czego obawiają się samorządy leŜące powyŜej autostrady A4. Droga ta ma dobry klimat  

w sferach rządowych. Przy okazji omawiano sytuację na drodze S5 i S8, którą Kłodzko 

spina łącznikiem S46  dwa szlaki: staropolski i właśnie drogę S8, tak więc obecność Pana 

Burmistrza była o tyle poŜądana, Ŝe Kłodzko było w centrum uwagi. Ponadto obecni byli: 

Pan Wojewoda Jurkowlaniec, Pan Marszałek Marek Łapiński, parlamentarzyści: Pan 

Senator Jurcewicz, Pani Poseł Wielichowska i Pan poseł Gołębiewski oraz samorządowcy 

z otoczenia drogi S8. Na tym spotkaniu nie zapadły Ŝadne ustalenia, natomiast 

wystąpienie Pana Burmistrza dotyczyło sytuacji komunikacyjnej miasta Kłodzka, powołał 

się na niebezpieczeństwo związane z dojazdem do ronda na ul. Mickiewicza. Sytuację 

doskonale znał i referował poseł Gołębiewski. Pan Burmistrz wyartykułował, iŜ właściwym 

momentem rozpoczęcia tych dwóch wielkich przedsięwzięć tj. drogi S8 i szlaku 

staropolskiego jest wybudowanie obwodnicy Kłodzka, uczestnicy spotkania zgodzili się  

z tym załoŜeniem.  

Pan Senator Jurcewicz zaproponował spotkanie w Kłodzku właśnie dotyczące S8  

i zobowiązał się, Ŝe zaprosi na nie wiceministra infrastruktury i komunikacji. Jest szansa, 

iŜ takie duŜe spotkanie odbędzie się na początku miesiąca października. Pan Burmistrz 

wyraził wdzięczność Panu senatorowi za zajęcie się problemem komunikacyjnym Kłodzka.  

RównieŜ za tymi rozwiązaniami lobuje Pan poseł Jakub Szulc. 

Odnośnie opracowywania studium zagospodarowania przestrzennego Pan Burmistrz 

podał, iŜ ma ono określić na najbliŜsze 20 – 25 lat kierunki rozwoju Kłodzka. Autor 

studium,  Pan prof. Pustelnik rozpoczął prace od naniesienia na mapę Kłodzka 

podstawowych ciągów komunikacyjnych – jest to roboczy dokument, ale juŜ na tym 
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etapie moŜna się z nim zapoznać. Pan Burmistrz zaprasza do analizy tych dokumentów 

bowiem jest to ten etap, na którym moŜna zgłaszać wnioski. Parce nad studium mogą 

zająć kilka miesięcy do roku, a więc dokument jest bardzo wstępnym etapem. 

Odnośnie pytania radnej Pani Celiny Włodarczyk i nieruchomości PKP Pan Burmistrz 

wyjaśnił, iŜ kolej podjęła strategiczną decyzję o oddawaniu nieruchomości, które będzie 

uwaŜała, za niepotrzebne dla swojego dalszego rozwoju. Przedstawiciele PKP zaprosili 

Pana Burmistrza i Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej na spotkanie poniewaŜ chodzi nie tylko 

o budynki dworca ale o inne tereny, np. na terenie miasta są duŜe obszary wokół dworca 

i PKP chce się zorientować czy miasto byłoby zainteresowane tym obszarem i jakie cele 

mogłoby realizować na tych nieruchomościach.  

W temacie zakupu torb ekologicznych Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ chodzi o torby 

ekologiczne, które mają promować segregację śmieci, zadanie realizowane jest w ramach 

programów edukacyjnych, a środki pochodzą z gospodarstwa pomocniczego. 

Odnośnie pytania dotyczącego spotkania w Krośnicach Pan Burmistrz podał, iŜ wyjazd 

miał na celu opracowanie bogatego programu imprez na rok przyszły. Ponadto nawiązano 

współpracę z Gminą Krośnice w celu wspólnej wymiany edukacyjnej i wypoczynkowej dla 

dzieci i młodzieŜy z miastem Kłodzkiem. W planie jest wyjazd dyrektorów kłodzkich szkół 

do Gminy Krośnice w celu wizytacji ośrodka oraz rewizyta dyrektorów szkół z gminy 

Krośnice. 

Pani Jolanta Leszko Dyrektor kłodzkiego Ośrodka Pomocy Społecznej na pytanie radnej 

Pani Teresy Ludwin wyjaśniła, iŜ wspólnie z koordynatorem ds. rozwiązywania problemów 

alkoholowych podjęto inicjatywę, aby w punkcie przy ul. Bohaterów Getta 1 od 4 

września w kaŜdy czwartek miesiąca uruchomić dyŜury psychoterapeutyczne dla osób 

szczególnie zagroŜonych sytuacjami depresyjnymi i lękowymi takimi, które powodują, Ŝe 

zachodzi potrzeba pomocy psychoterapeutycznej. Są to indywidualne spotkania 

umawiane przez pracowników OPS, tych spotkań w ciągu dnia jest 4 po jednej godzinie  

i w zaleŜności od stopnia sytuacji danej osoby będą one prowadzone na razie do końca  

roku. Jeśli będzie zainteresowanie oraz potrzeba wówczas zaplanuje się cykl spotkań  

w przyszłym roku. Punkt czynny jest od godziny 14-stej do 18-stej. PoniewaŜ są to 

indywidualne psychoterapie zachodzi konieczność koordynacji poprzez OPS, aby nie 

przychodziły osoby nieumówione tak, aby psychoterapeuta miał czas prowadzić terapie 

sukcesywnie, a działania pomocowe były kompleksowe. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk powróciła do tematu rozmów z PKP, Panią radną 

interesuje sprawa parkingu przy ul. Słowackiego, który  wykonano za środki z budŜetu 

Gminy Miejskiej Kłodzko na gruncie PKP, czy ta sprawa jest w dalszym ciągu pilotowana  

i czy urząd zamierza nareszcie przejąć go w zasoby gminy.  

Pan Burmistrz B. Szpytma wyjaśnił, iŜ PKP przygotowuje się do przekazania gruntów, na 

razie poprosili o wyciągi z planów zagospodarowania przestrzennego na ich terenach, 
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którego są właścicielami, konkretnie o parkingu nie rozmawiano. Nie mniej jednak z tą 

sprawą wystąpiono na piśmie. W 2006 roku Pan Burmistrz zastał sytuację,  w której była 

umowa zobowiązująca do budowy tego parkingu w innym przypadku gmina zapłaciłaby 

30 000 zł kary.  

Na tym Przewodniczący zamknął dyskusję w punkcie Sprawozdanie Burmistrza Miasta 

Kłodzka z prac między sesjami. 

 
7. Informacja  z wykonania budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 

2008 roku (zał. nr 2). 

Jako pierwszy głos zabrał Pan Eugeniusz Bednarczyk przewodniczący Komisji BudŜetu, 

Finansów i Polityki Gospodarczej.  

Poinformował, iŜ z mocy prawa nie ma obowiązku, aby Komisja wydała oficjalną opinię do 

wykonania budŜetu za I półrocze. Komisja przedyskutowała zakres przedstawionego 

materiału i ma swoje wnioski do wykonania budŜetu za I półrocze. 

Pan Przewodniczący przedstawił najwaŜniejsze uwagi do wykonania budŜetu. Z zakresu 

dochodów istnieje obawa niewykonania dochodów ze sprzedaŜy mienia, natomiast  

z zakresu wydatków obserwuje się bardzo nikłe wykonanie zadań inwestycyjnych, stąd 

na posiedzeniu komisji zrodził się wniosek, aby wstrzymać się w tym roku ze sprzedaŜą 

nieruchomości przy ul. Objazdowej w Kłodzku, bowiem w tamtym obszarze po 

uruchomieniu Carrefour powstanie największe w regionie centrum handlowe, wówczas na 

pewno ta nieruchomość nie straci na wartości, a moŜe znacznie zyskać. Jest teŜ druga 

moŜliwość, aby na bazie tej nieruchomości stworzyć miejsce dla naszych regionalnych 

handlowców. Ponadto wskazywano na zbyt wysoki wzrost płac w urzędzie niepomierny do 

skutków i do obsługi ludności. 

W związku z zaniepokojeniem sprawami inwestycji Komisja prosi Pana Burmistrza  

o przedłoŜenie na posiedzenie w październiku informacji z realizacji prowadzonych 

inwestycji, stanu ich zaawansowania w roku 2008 oraz wykazu inwestycji  

i ich wartości, które zostały zakończone w roku 2008 z wyszczególnieniem inwestycji 

dofinansowanych ze środków zewnętrznych. 

 W imieniu Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu 

Przestrzennego głos zabrał Przewodniczący Komisji Pan Zygmunt śerkowski. 

Poinformował, iŜ temat był poruszany jednak opinii nie wydawano. Komisja nie wnosiła 

większych uwag do sprawozdania z wykonania budŜetu za I półrocze 2008r.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk w imieniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, 

Sportu i Turystyki stwierdziła, iŜ Komisja nie miała obowiązku wydawania opinii do 

sprawozdania, ewentualne uwagi przedstawią poszczególni radni. 

 Radny Pan Zdzisław Duda poinformował, iŜ podczas Komisji Spraw 

Obywatelskich i Porządku Publicznego poruszano sprawę sprzedaŜy obiektów przy ul. 

Objazdowej, poparto pomysł Przewodniczącego Komisji BudŜetu, kupcy są zainteresowani 
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propozycją i chętnie podjęliby działalność w obiektach po byłej coca coli, tak więc 

wstrzymanie się ze sprzedaŜą jest jak najbardziej zasadne.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk zabrała głos w sprawie informacji z wykonania 

budŜetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2008 roku. Wcześniej jednak Pani radna 

wyjaśniła, iŜ pomysł o którym rozmawiano w sprawie odstąpienia od przetargu na 

sprzedaŜ nieruchomości przy ul. Objazdowej jest słuszny z tym, Ŝe jego realizacja nastąpi 

nie wcześniej jak za około półtora roku, bowiem wcześniej naleŜy zmienić plan 

zagospodarowania przestrzennego, który obecnie nie przewiduje w tym obszarze 

prowadzenia działalności handlowej. Odnosząc się do realizacji budŜetu przez  

6 miesięcy tego roku Pani C. Włodarczyk stwierdziła, iŜ jesteśmy bardzo rozrzutni -

wszyscy: 21 radnych, Pan Burmistrz oraz cała kadra pracownicza urzędu.  Wydatki 

wykonano w wysokości 29 642 204 zł w tym wynagrodzenia 12 411 986 zł tj. 42% 

ogółem wydatków. Wzrost wydatków na wynagrodzenia zapisany jest wykresem nr 11 na 

stronie 25 w porównaniu do analogicznego okresu roku ubiegłego wynosi on 2 286 165zł 

jest to 22,58%, jeśli w dalszym ciągu będziemy tak gospodarować i tak wydatkować 

środki naleŜy się spodziewać, Ŝe na koniec roku tytułem wynagrodzeń wypłacimy  

4,5 mln. zł więcej niŜ w roku 2007. Niepokojącym jest równieŜ fakt, Ŝe  

w wynagrodzeniach znalazły się wydatki tytułem wynagrodzeń bezosobowych. W ciągu 

pół roku wydatkowano na wynagrodzenia bezosobowe – mowa tu o wszystkich 

jednostkach podległych budŜetowi urzędu czyli bez OSiR, Muzeum, Biblioteki, KOK- 

kwotę 165 781 zł. Do tego dochodzi OSiR – 6 473 zł, Muzeum – 21 430 zł, Biblioteka 

2 880 zł (bardzo niewiele), KOK - 52 437 zł ze zrozumiałych względów, bowiem kosztują 

honoraria dla artystów, łącznie na wynagrodzenia bezosobowe wydatkowano ćwierć 

miliona złotych. Pani radna stwierdza, Ŝe mamy swoją kadrę bardzo dobrze 

wynagradzaną i do tego wypłacamy dodatkowo wynagrodzenia bezosobowe uwaŜa, Ŝe 

nad tym naleŜy się zastanowić. 

Kolejne sprawa to podróŜe słuŜbowe. PodróŜy słuŜbowych, krajowych odbyto na kwotę 

31 491z ł31gr, natomiast zagranicznych na kwotę - 7 483 zł 80 gr. Dodatkowo OSiR 

wydatkował na podróŜe słuŜbowe 2 426 zł, Muzeum 386 zł, Biblioteka 565zł i KOK 

3 633zł. Samochód słuŜbowy wykorzystywany do podróŜy słuŜbowej wygenerował koszty 

w wysokości 18 302 zł. Przeliczając tą ogólną kwotę podróŜy słuŜbowych 57 277 zł na dni 

kalendarzowe przez pół roku czyli 182 dni, dziennie podróŜowano słuŜbowo za 314 zł.  

Telefony – w tym przypadku jesteśmy równieŜ bardzo rozrzutni stwierdza Pani radna. 

Dane podała bez Schroniska, OSiR, Biblioteki, Muzeum i KOK-u poniewaŜ nie zostały one 

wyszczególnione w tabelach tych zakładów budŜetowych. Na telefony komórkowe 

wydano kwotę 19 558 zł, na telefony stacjonarne 52 502 zł, łącznie 72 060zł, co 

podzielone przez kalendarzowe dni półrocza daje „gadulstwo” za 396 zł dziennie. 



 7 

Odnosząc się do promocji i turystyki – są to działy w których największy przyrost 

wydatków zaplanowano w tym roku. Wydajemy pieniąŜki niegospodarnie. Na dowód tego 

Pani radna podała przedwczorajszy przykład: podczas posiedzenia Komisji Zdrowia w Sali 

nr 128 znalazło się około 200 folderów, ulotek wraz z plakatami reklamującymi imprezę 

sportową, która miała miejsce w Kłodzku w dniach od 17 do 21 września br. Pani radna 

pyta kto zostanie ukarany za zmarnotrawienie środków i nie wydanie tych materiałów 

mieszkańcom i szkołom, tak aby frekwencja na imprezie była większa i jak długo 

będziemy, jako radni tolerować taką sytuację, tym bardziej, Ŝe ulotki zostały wykonane 

m.in. z naszych środków.  W związku z tym, Ŝe Pani radna to zauwaŜyła i pokazała, 

sprawą zainteresował się Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, który równieŜ pobrał sobie 

po jednej sztuce tego materiału.   

Następna sprawa, która Panią radną bardzo niepokoi to utrzymanie zieleni. W I półroczu 

wykonano  337 274 zł tytułem utrzymania zieleni w mieście, równieŜ podczas Komisji 

Zdrowia obecny był Dyrektor OSiR i Pani radna zapytała czy w tych środkach jest udział 

OSiR przy wycince drzew na twierdzy i Forcie Góra, Pan Dyrektor oświadczył, Ŝe wycinkę 

drzew wykonano w ramach własnych środków czyli 337 274 zł zostało wydane na to co 

widzimy w mieście, te wszystkie kwiatki w doniczkach i na skwerach. Do końca roku na 

ten cel jest do wykorzystania jeszcze 447 726 zł – co z pewnością będzie skrzętnie 

wykorzystane. 

Inwestycje w tym przypadku Pani C. Włodarczyk stwierdza, Ŝe nie ma gospodarza, jest 

zaniepokojona faktem stanu zaawansowania inwestycji, które były zaplanowane w tym 

roku do realizacji, są to 62 zadania zapisane w załączniku do budŜetu. Na plan 

10 991 492 zł zrealizowano częściowo 11 zadań na łączną kwotę 480 534 zł, wykonanie 

inwestycji pokazanych w załączniku budzi ogromne zaniepokojenie, istnieje duŜe 

prawdopodobieństwo, Ŝe będą one niewykonane. Jako ciekawostkę Pani radna podała, Ŝe 

jedno co się rzuca w tych 62 zadaniach zrealizowanych w ciągu półrocza to fakt, Ŝe 

zakupiono samochód dla StraŜy Miejskiej, jest to w ciągu półrocza największa inwestycja 

w tym mieście. Poza tym w dniu wczorajszym radni dowiedzieli się o fakcie, Ŝe zastępca 

Burmistrza Pan Ryszard Wójcik złoŜył oficjalną rezygnację na piśmie z funkcji 

wiceburmistrza odpowiedzialnego m.in. za inwestycje. Przy tej okazji niepokój wzrasta – 

co dalej z inwestycjami – pyta Pani Włodarczyk. 

 Radny Pan Adam Kwas poinformował, iŜ na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej omawiano globalne problemy naszego budŜetu, które są znane od lat. W skali 

makro budŜet przejawia bardzo duŜe skłonności do nadmiernej konsumpcji. Jednym  

z wniosków z posiedzenia Komisji było przyjrzenie się perspektywicznym celom  

i opracowanie choćby szkicowego programu gospodarczego z jakąś analizą i kalkulacją 

niezbędnych środków finansowych. Kolejną waŜną sprawą naleŜącą do kompetencji Rady 

Miejskiej jest ustalenie pewnego rodzaju priorytetów, zatem sensowne byłoby 
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przeprowadzenie debaty nad celami gospodarczymi i w jakiś sposób uporządkowanie 

materiałów strategicznych dotyczących całości gminy. Komisja Rewizyjna zdaje sobie 

sprawę, Ŝe naleŜałoby zrewidować pewne zasady dotyczące polityki prywatyzacji mienia.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ zaniepokojenie jest tym 

większe, bowiem wszyscy pamiętają co wydarzyło się w tej Sali w grudniu 2006 roku. 

OtóŜ wówczas wycięto wszystkie zaplanowane nowe inwestycje na rok 2007 co było 

podyktowane faktem, Ŝe przez cały 2007 rok będziemy wszyscy tak pracować, aby 

przygotować inwestycje na rok 2008 tj. przetargi dokumentacja, okazuje się Ŝe jednak  

z tymi inwestycjami nie ruszono – Pani radna jest tym stanem zaniepokojona, a jak 

przyjdzie oceniać budŜet za cały rok to lepiej nie będzie. 

Ponadto tłumaczono, iŜ przyczyną wzrostu wydatków są wynagrodzenia dla nauczycieli, 

Pani radna stwierdza, iŜ jest to nieprawda, nauczyciele jeŜeli dostaną środki to  

z subwencji, gmina oczywiście do niej dołoŜy, jednak taki fakt nie miał jeszcze miejsca 

dlatego teŜ ponad 2 mln. zł więcej wydatkowanych na wynagrodzenia to nie nauczyciele. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń zaapelował o oszczędności w wydatkach 

bieŜących natomiast zajęcie się wydatkami majątkowymi i inwestycjami. Nie moŜe być 

tak, Ŝe kaŜda inwestycja realizowana jest tylko i wyłącznie z kredytu. 

 Głos zabrał Burmistrz Miasta Pan Bogusław Szpytma. Na wstępie podziękował za 

wszystkie wnioski radnych, bowiem sprawiają one, Ŝe pilniej przyglądamy się sposobowi 

wydawania pieniędzy, a kaŜde uszczelnienie jest istotne. 

Nie mniej jednak wszelki niepokój ze strony radnych moŜna wyeliminować, bowiem nie 

wydano na inwestycje ani złotówki z kredytów, a więc póki co nie kredytuje się 

inwestycji. Jest zaciągnięty kredyt preferencyjny na inwestycje związane z realizacją 

zadań finansowanych z Unii Europejskiej, te środki są na dokumentacje i nie zostały 

jeszcze uruchomione. Co do podwyŜek: w administracji publicznej w porównaniu z rokiem 

2007 jest obniŜka z 232 rys. zł  na 227 tys. zł, na administrację ratuszową w 2007 roku 

przeznaczono 2 420 tys. zł  w tym roku do 30 czerwca wydano 2 388 tys. zł – więc jest 

spadek. Dwa miliony złotych, o których Państwo radni mówią to jest kwota przeznaczona 

na podwyŜki co wynika z  podwyŜek w oświacie, wydatki były zaplanowane na 5 928 tys. 

zł, a musiano wydać w związku z ustawą 8 061 tys. zł. Pan Burmistrz dziękuje za kaŜdą 

sugestię aby oszczędzać i tak się dzieje, staramy się oszczędzać tam gdzie jest 

konieczność i potrzeba.  Czasami trzeba wydać pieniądze, być gdzieś w świecie czy  

w Polsce gdzie są waŜne konferencje mówiące o istotnych sprawach, gdzie dzielą środki 

finansowe czy poruszają inne kwestie. Dla przykładu Pan Burmistrz podał, iŜ Gmina 

Miejska Kłodzko jest wiodącym partnerem w dwóch projektach Europejskiej Współpracy 

Terytorialnej, na które otrzymano prawie 3,5 mln euro czyli około 10 mln. zł., a więc  

w przyszłym roku będą refinansowane m.in.  Dni Twierdzy Kłodzkiej.  
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Odnosząc się do sprzedaŜy mienia i wstrzymania realizacji sprzedaŜy terenów po byłej 

coca coli Pan Burmistrz stwierdził, iŜ naleŜy się nad tym zastanowić, bowiem są 

niedobory przychodów, planuje się drugi przetarg na sprzedaŜ tej nieruchomości być 

moŜe warto się wycofać, jednak jak sama Pani radna C. Włodarczyk zauwaŜyła, iŜ plan 

zagospodarowania przestrzennego nie dopuszcza tam handlu. W tej sprawie naleŜy się 

spotkać i szczegółowo wspólnie omówić temat. 

Co do inwestycji Pan Burmistrz przypomniał, iŜ dane są na dzień 30 czerwca,  

a w samorządzie tak jest, Ŝe I półrocze jest zawsze słabo realizowane. Pan Burmistrz nie 

twierdzi, Ŝe inwestycje zostaną wykonane w 100%, ale w solidnych 90 – 95% będą 

wykonane. Na piśmie zostaną  przedstawione zrealizowane inwestycje oraz te które są 

juŜ na etapie wyboru wykonawcy. Największą inwestycję w budŜecie nie był oczywiście 

zakup samochodu. Realizuje się przy Miejskim Zespole Szkół boisko wielofunkcyjne na 

kwotę 420 tys. zł. ( w tym 200 tys. zł dotacji) – inwestycja planowana jest do 

zakończenia w miesiącu październiku, zakończono parking przy tej szkole 56 tys. zł, 

ogrodzenie – 30 września rozpoczęcie zadania na kwotę około 100 tys. zł. Dach na 

Gimnazjum nr 1 – 300 tys. zł. oraz harcówka, okna – 200 tys. zł. Szkoła Podstawowa nr 

3 – ogłoszono przetarg na dokumentację. termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 6 – 

około 30 tys. zł., dokumentacja na boisko wielofunkcyjne, wykonano boisko przy ul. 

Korytowskiej na kwotę 35 tys. zł. Budowa placów zabaw, tylu ile radni zgłaszali, 3 

zbudowane od początku, dwa zmodernizowane. Pan Burmistrz nie mówi o inwestycjach 

typu udroŜnienie instalacji w Zespole Przedszkolno śłobkowym. Mieszkania socjalne około 

600 tys. zł, cmentarz około 300 tys. zł, monitoring – 250 tys. zł - a więc coś się dzieje. 

Pan Burmistrz obiecał, iŜ do 10 dni przygotuje twardą informację w temacie co zostało 

zrobione, co jest w trakcie realizacji, co będzie zrealizowane, a z czym ewentualnie będą 

kłopoty.  

Wydatki związane z promocją, estetyką i ukwieceniem miasta są konieczne, wystarczy 

tylko posłuchać opinii mieszkańców czy turystów, są to nie tylko krytyczne głosy, ludzie 

cieszą się i doceniają niektóre rzeczy. To czy turyści zechcą do nas wracać, waŜnym 

elementem jest estetyka miasta. Pan Burmistrz rozumie, Ŝe jest duŜo do zrobienia, widzi 

odrapane mury, ściany i zaułki które wymagają remontów jednak nie ma czarodziejskiej 

róŜdŜki przy której uda się wszystko naprawić. Powstało  gospodarstwo pomocnicze i ona 

rusza z werwą do pracy. 

W kwestii spraw personalnych dotyczących zastępcy Burmistrza Pana Ryszarda Wójcika, 

Pan Burmistrz wyjaśnił, iŜ Trybunał Konstytucyjnych uchylił ustawę, która róŜnicowałaby 

wiek emerytalny w zaleŜności o płci, a więc męŜczyźni mieli wg. tej ustawy pracować do 

65 roku Ŝycia, kobiety do 60. ZaskarŜono tę ustawę do TK Ŝe uderza w równouprawnienie 

w związku z tym jest krótki okres na ta oby po ukończeniu 60 lat przeszedł na 

emeryturę. Pan Wójcik zdecydował się na takie posunięcie. To jednak nie wytrąci urzędu 
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z pracy, na razie Pan Burmistrz osobiście zajmuje się sprawami prowadzonymi przez 

Pana Wójcika, będzie pomagał burmistrz Krzelowski  przez pewien czas szybko znajdzie 

się rozwiązania, które wzmocnią wydział.  

Podsumowując Pan Burmistrz B. Szpytma nie twierdzi, Ŝe jest bardzo dobrze, jednak 

solidne 90% inwestycji uda się zrealizować, ponadto dobrą wiadomością jest to, Ŝe 

istnieje szansa, iŜ OSiR  po raz pierwszy w historii współpracy między miastem  

a ośrodkiem będzie miał nadwyŜkę, ponadto na terenie OSiR-u powstało wiele 

przydatnych i cennych inwestycji takich jak; przystań kajakowa, padok dla koni, place 

zabaw dla dzieci, boiska do piłki plaŜowej dlatego teŜ  Pan Burmistrz nie zgodzi się z tezą, 

Ŝe nic nie jest robione.  

 Radny Pan Zdzisław Duda odnosząc się do nieruchomości przy ul. Objazdowej 

stwierdził, iŜ istnieje tam w tej chwili strefa przemysłowa, handel w postaci giełdy 

samochodowej, dawniej funkcjonowała giełda rolnicza tak więc nie wie czy obejmuje  

w tym obszarze całkowity zakaz handlu, natomiast kupcy kłodzcy są gotowi na spotkanie 

i rozmowy z Panem Burmistrzem. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń proponuje jednak Panu Burmistrzowi 

aby dokładnie przyjrzał się strukturze budŜetu, tak aby nie wykorzystywać do końca 

moŜliwości kredytowych wynikających z budŜetu, a wydatki majątkowe realizować  

z dochodów własnych.  

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma podkreślił, iŜ w tej chwili nie ma zaciągniętego 

kredytu na Ŝadną z inwestycji o której była mowa. 

W związku z tym, Ŝe nie stwierdzono więcej głosów w dyskusji Przewodniczący Pan 

Henryk Urbanowski zamknął dyskusję nad informacją z wykonania budŜetu za  

I półrocze 2008 roku. 

 
8. Informacja o efektach dotychczasowej współpracy Kłodzka z miastami 

partnerskimi (zał. nr 3). 

Nie stwierdzono Ŝadnych uwag ani zapytań. 

 
9. Zabezpieczenie socjalne podopiecznych OPS, PCK, PKPS (zał. nr 4). 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń serdecznie podziękował Pani Dyrektor  

i pracownikom OPS za wszelką udzielaną pomoc wszystkim potrzebującym. Bardzo wielu 

podopiecznych trafia do Pana radnego, którzy wyraŜają podziękowania za opiekę  

i wsparcie jakie otrzymują ze strony ośrodka.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ praca Komisji Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Sportu i Turystyki opiera się w zasadzie na największym i najczęstszym 

kontakcie z Pracownikami i Panią Dyrektor kłodzkiego Ośrodka Pomocy Społecznej. Jest 

to współpraca, której Pani radna Ŝyczyłaby wszystkim. Postanowiono wystąpić do Pana 

Burmistrza z wnioskiem, aby w tym roku z okazji obchodów dnia Pracownika Socjalnego, 
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który przypada 21 listopada, członkowie Komisji mogli spotkać się ze wszystkimi 

pracownikami OPS i mieli okazję wyraŜenia podziękowania za dotychczasową współpracę 

oraz ukierunkować się nawzajem na sprawy, które wymagają zainicjowania w naszym 

mieście na rzecz osób potrzebujących. 

 Radny Pan Zdzisław Duda w imieniu Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego potwierdził wspaniałą współpracę z Ośrodkiem Pomocy Społecznej, 

członkowie komisji doceniają ogromne zaangaŜowanie pracowników OPS w niesioną 

pomoc potrzebującym mieszkańcom. Pan radny w imieniu Komisji serdecznie 

podziękował Pani Dyrektor i pracownikom OPS za dotychczasową, cięŜką pracę. 

 Głos zabrała Pani Jolanta Leszko Dyrektor OPS dziękując serdecznie za 

zauwaŜenie i docenienie pracy OPS. Dziękuje dlatego, Ŝe pomaganie to nie jest łatwa 

rzecz, wymaga poświęcenia, zaangaŜowania, przygotowania merytorycznego, 

profesjonalizmu ale i wraŜliwości społecznej – to wszystko Pani Dyrektor wraz ze swoim 

zespołem stara się wykonywać na rzecz podopiecznych ośrodka.  Pani Dyrektor dziękuje 

za tak miłe słowa, które z przyjemnością przekaŜe wszystkim pracownikom. 

  

10. Informacja Burmistrza Miasta o aktualnych i perspektywicznych 

działaniach gwarantujących odbiór odpadów z terenu miasta (zał. nr 5). 

Uwag i zapytań do powyŜszej informacji nie stwierdzono.  
 
 

11. Informacja o pozyskanych środkach zewnętrznych na realizację zadań 

budŜetu 2008 (zał. nr 6). 

 Temat przybliŜył Pan Wojciech Zimoch – Kierownik Wydziału Rozwoju Urzędu 

Miasta w Kłodzku. Poinformował, iŜ Wydział stara się odpowiadać na kaŜde zapytanie  

i zawołanie konkursowe jeśli chodzi o pozyskanie środków zewnętrznych w głównej części 

pochodzących ze źródeł Unii Europejskiej i z Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego. Wydział odpowiada na zaproszenie do składania wniosków, jednak w tych 

najwaŜniejszych dziedzinach jeszcze nie było zbyt wiele naborów, zostały one przesunięte 

na I i II kwartał przyszłego roku. Łącznie udało się pozyskać 4 mln. euro na projekty 

związane z rozwojem produktów turystycznych i podniesieniem jakości obsługi turystów, 

jak równieŜ podniesieniem jakości wiedzy pracowników urzędów i instytucji miejskich. 

Dwa najwaŜniejsze projekty to: projekt związany z turystycznymi trasami miejskimi na 

terenie polskiego pogranicza, gdzie wspólnie z czterema miastami po polskiej stronie 

i dwoma miastami po czeskiej stronie aplikowano i udało się pozyskać dofinansowanie  

w wysokości 1 mln. 100 tys. euro. Kolejnym projektem jest projekt, który obejmuje 

nasze trzyletnie działania związane z imprezą turystyczną pod hasłem Dni Twierdzy 

Kłodzkiej zapewnione jest finansowanie tej imprezy do roku 2010.  
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Oczekuje się na dwa najwaŜniejsze rozstrzygnięcia związane z programem operacyjnym 

Kapitał Ludzki, gdzie 4 mln. zł są ciągle w zawieszeniu,  aplikuje się przede wszystkim na 

podstawie diagnozy raportów o stanie miasta, gdzie niepokoi sytuacja związana  

z działalnością gospodarczą przede wszystkim jednoosobową. Postanowiono kosztem 

1 600 000 zł uruchomić działanie mobilizujące mieszkańców Kłodzka do zakładania takiej 

działalności, ale po uprzednim rzetelnym przeszkoleniu i dostarczeniu kompletnej wiedzy 

niezbędnej do tego, aby taką działalność uruchomić. Jeśli projekt uzyska dofinansowanie 

będziemy wówczas mogli przeznaczyć około 40 000 zł dla 20 nowopowstałych 

działalności gospodarczych plus miesięczne wsparcie w wysokości 1 200 zł przez okres 12 

miesięcy od czasu uruchomienia działalności. Są to środki dla przedsiębiorców 

pochodzące z unii europejskiej i są udzielane bezzwrotnie. Kolejne projekty to te, które 

uzyskały dofinansowanie ze środków Euroregionu Glacensis jest ich kilka,  

a związane są przede wszystkim z przygotowaniem i z finansowaniem materiałów 

promocyjnych, na które jest dość duŜe zapotrzebowanie. Jest potwierdzenie, iŜ nasze 

projekty otrzymały dofinansowanie  wspólnie z miastem Rychnov. Oczekuje się na 

najwaŜniejsze zadania związane z rewitalizacją miasta, dzisiaj na stronach Urzędu 

Marszałkowskiego ukazało się nowe uszczegółowienie i nowe wytyczne w zakresie RPO. 

Zgodnie z pierwotnym programem na jesień tego roku miał być zatwierdzony przez Urząd 

Marszałkowski Lokalny Program Rewitalizacji do dzisiaj czekamy na oficjalne pismo 

związane z wytycznymi Ministerstwa Rozwoju Regionalnego regulującymi sprawy  

w zakresie mieszkalnictwa. Tego jeszcze nie ma więc jest kolejne pół roku zwłoki jednak 

trzyma się rękę na pulsie. Ponadto są dostępne środki pochodzące z Ministerstwa 

Kultury, zostały jednak zmienione zasady ich udzielania w przyszłym roku są dwa 

zadania, które będziemy powtarzać, poniewaŜ w tym roku nie znaleźliśmy się na liście 

projektów rezerwowych, które mogły dostać dofinansowanie. 

 Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski uzupełnił informację dotyczącą 

pozyskania środków z Wydziału Spraw Społecznych. Dofinansowanie otrzymało boisko 

wielofunkcyjne przy Miejskim Zespole Szkół w kwocie 200 000 zł, wykonanie wyniosło 

420 000 zł – był to wspólny wniosek Wydziału Spraw Społecznych i Wydziału Rozwoju 

przy wielkim wsparciu Pani poseł Wielichowskiej. W dniu dzisiejszym zostały złoŜone 

wnioski na wyposaŜenie szkół z rezerwy oświatowej 0,6% Ministerstwa Edukacji 

Narodowej na wyposaŜenie nowoutworzonych sal szczególnie w Miejskim Zespole Szkół  

i Szkole Podstawowej nr 3, wnioski są bardzo bobrze przygotowane łącznie na kwotę 

155 000zł. Wniosek złoŜył równieŜ Zespół Szkół Społecznych jako placówka niepubliczna. 

W tym roku przygotowywana jest równieŜ dokumentacja do programu Orlik 2012. Gmina 

Miejska Kłodzko zapisana jest na rok 2009, trudno jest zrezygnować z kwoty dotacji  

z organu rządowego i z Urzędu Marszałkowskiego co daje kwotę 660 000 zł kwota 

400 000zł pozostaje w gestii urzędu. 
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 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń pogratulował pozyskania dodatkowych 

środków finansowych. Nie mniej jednak ma wraŜenie ze organ wykonawczy nie docenia 

pracy innych wydziałów, które uczestniczą w przygotowaniu dokumentacji. Ponadto Pan 

radny zapytał o losy basenu przyszkolnego, czy aplikuje się o środki na jego budowę, czy 

teŜ przestał on być basenem przyszkolnym. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o to jaką kwotę z pośród 7 miejscowości 

otrzyma Kłodzko na zadnie: Rekonstrukcje historyczne i to samo dotyczy zadania: 

Miejskie trasy turystyczne.  

 Pan Wojciech Zimoch wyjaśnił, iŜ w Rekonstrukcjach historycznych było łącznie 

9 partnerów w  Miejskich trasach turystycznych tych partnerów było 6. W przeliczeniu na 

złotówki na Rekonstrukcje historyczne otrzymano łącznie 750 000 zł dla Kłodzka to jest 

po 250 000 zł na rok, jeśli natomiast chodzi o Miejskie Trasy Turystyczne w tym roku 

otrzymano 200 000 zł, jednak nastąpiły opóźnienia w podpisaniu umów i prawdopodobnie 

środki te zostaną przesunięte na przyszły rok, a w latach przyszłych miasto otrzyma po 

250 000 zł. 

 Pan Burmistrz Bogusław Szpytma komentując przypomniał, iŜ to Kłodzko jest 

partnerem wiodącym przez co wzrosła rola miasta w Regionie. W tym miejscu Pan 

Burmistrz podziękował Panu Zimochowi za włoŜoną pracę i zaangaŜowanie w pozyskaniu 

dodatkowych funduszy. Odnośnie pływalni Pan Burmistrz przypomniał, iŜ rozwaŜania 

ewoluowały, planowano pływalnię mniejszą z pięcioma torami wodnymi, jednak po 

szerokich konsultacjach m.in. ze Związkiem Pływackim w Warszawie jak i z mieszkańcami 

stwierdzono, iŜ po tylu latach oczekiwania na basen kłodzczanom naleŜy się 

profesjonalna, pełnowymiarowa pływalnia z moŜliwością organizowania zawodów 

sportowych. Powstała koncepcja opiewająca na 24 mln. zł. postanowiono ja rozbić na 

dwa etapy. Podstawowy koszt pływalni, w której mieściłaby się główna niecka pływacka 

wraz z atrakcjami – czyli z tym wszystkim co zastałby pływak wchodząc na salę, ma 

kosztować 18 mln. zł. (gmina jest w stanie finansować 14,5 mln. zł). Natomiast pozostałe 

elementy tj. sauny, fitness, sklep, kawiarnie itp. zamierza się w II etapie pozostawić do 

wykończenia zainteresowanym przedsiębiorcom. Czyli 6 mln. zł będą musieli 

zainwestować, Ci którzy będą chcieli prowadzić działalność w obiekcie. Tak wygląda 

koncepcja finansowa. Brakuje 3,5 mln. zł. jednak zespół twierdzi, iŜ pozyska te środki  

z ministerstwa sportu i z totalizatora sportowego lub z innych źródeł. Jeśli natomiast 

chodzi o programy unijne, starano się pozyskać środki na basen niestety nie ma takiej 

moŜliwości, pływalnia traktowana jest jako luksus, jeśli były środki na sport to 

przekazano je na program Orlik 2012 i rozwój obszarów wiejskich. W tej chwili gmina jest 

na etapie wyboru podmiotu na projekt pełnej dokumentacji wykonawczej i budowlanej, 

rozstrzygnięcie przetargu ma nastąpić w przyszłym tygodniu, a więc juŜ niedługo 

dowiemy się kto i za ile będzie ten projekt realizował.  
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 Pan Wojciech Zimoch dodał, iŜ była przez krótki czas teoretyczna moŜliwość 

znalezienia źródeł finansowania w programie EWT na budowę czy na wyrywkowy 

fragment realizacji basenu, zadnie jednak miałoby być realizowane z czeskim partnerem 

a jak wiadomo nie łatwo jest znaleźć partnera, który miałby współfinansować basen po 

polskiej stronie – co jest proste do uzasadnienia, kaŜdy z tych miejscowości w pobliŜy ma 

baseny i broni swoich potencjalnych klientów. 

Pan Wojciech Zimoch podziękował za miłe słowa dodając, iŜ to Ŝe udało się pozyskać 

środki nie jest zasługą jednej osoby, ale wszystkich ludzi z którymi Pan Zimoch ma 

przyjemność pracować, a więc z radością przekaŜe im słowa uznania. 

Na tym Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski zamknął dyskusję w powyŜszym 

punkcie. 

 
12. Informacja o przyjętych rozwiązaniach zapewniających utrzymanie 

czystości i akcję zima w mieście (zał. nr 7). 

 Radny Pan Adam Kwas zapytał czy jest prowadzona bieŜąca kontrola i rozliczanie 

wykonawców, którzy uzyskują zamówienie publiczne z tytułu utrzymania porządku  

i czystości w mieście. W jaki sposób poradzimy sobie z ugorami na rogatkach miast,  

a takŜe w centrum gdzie porastają chwasty na niezagospodarowanych polach, równieŜ 

wiele pozostawia do Ŝyczenia kwestia alokacji pewnych usług, poniewaŜ wielokrotnie Pan 

radny spotykał się ze skargami mieszkańców z Ptasiej Góry z osiedla przy ul. Jaskółczej 

przy ul. Zamiejskiej i w okolicy Owczej Góry gdzie zapomina się o utrzymaniu terenów 

zielonych. Pan radny prosi o rozwaŜenie moŜliwości wykaszania ugorów.  

 Radny Pan Zdzisław Duda zasygnalizował w imieniu mieszkańców ulicy 

Wojciecha konieczność poprawy jakości sprzątania.  

 Radna Pani Teresa Ludwin zapytała czy jest potrzeba utworzenia w trakcie akcji 

zima całodobowego punktu dyspozytorskiego, wyposaŜonego w łączność telefoniczną  

i faks, a jeŜeli tak, to jaką rolę będzie spełniał taki punkt dla Kłodzka. Pani radna 

stwierdziła równieŜ, iŜ na terenie miasta jest zbyt mało koszy na śmieci. 

 Radny Pan Zygmunt śerkowski zwrócił uwagę, na konieczność wyposaŜenia tras 

turystycznych w większą ilość koszy na śmieci, szczególnie w trakcie wzmoŜonego ruchu 

turystycznego w okresie od kwietnia do końca września. Ponadto Panu radnemu brakuje 

sprawozdania z wykonywania regulaminu utrzymania czystości w mieście. 

Konieczne jest równieŜ przyjęcie uchwały Rady Miejskiej w sprawie wykazu dróg 

gminnych. 

Odnosząc się do gospodarki odpadami Pan radny stwierdza, iŜ w tym temacie warto 

uaktywnić Międzygminny Związek Celowy Powołany do Gospodarki Odpadami w Powiecie 

Kłodzkim w celu przedstawienia załoŜeń strategicznych, aby były one zgodne z ustawą.  

 Radny Pan Zdzisław Duda zapytał czym będzie dodatkowo zajmowało się 

nowopowstałe gospodarstwo pomocnicze poza gospodarką odpadami.  
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 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń otrzymał informację o utrzymaniu 

czystości i akcji zima wolałby rzeczywiście dowiedzieć się o przyjętych rozwiązaniach 

zapewniających utrzymanie czystości i akcję zima poniewaŜ w ubiegłym roku zgłaszał 

wiele nieprawidłowości w prowadzeniu akcji zima i chciałby się dowiedzieć czy w związku 

z tym zostały wyciągnięte określone konsekwencje – tego niestety w przedłoŜonej 

informacji nie ma. Pan AwiŜeń ma wątpliwości co do kontroli prowadzonych usług. 

Chciałby równieŜ dowiedzieć się czy wykonawca będzie wyłoniony w przetargu  

z opcją trzyletnią w nawiasie czy teŜ będzie na zasadzie porozumienia o wykonywanie 

tych obowiązków przez gospodarstwo pomocnicze. Dla Pana radnego nie jest konkretną 

informacją zapis, Ŝe będzie tak albo tak, Pan radny chce wiedzieć co będzie przewidziane, 

oczekuje zdecydowania Pana Burmistrza w tym co zamierza zrobić.  

 Do postawionych pytań ustosunkował się Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej 

i Remontów Pan Rafał Batóg. Wyjaśnił, iŜ przedłoŜony materiał dotyczył przygotowania, 

a nie analizy stanu dotychczasowego czyli tego jak były realizowane umowy 

dotychczasowe. Faktycznie w roku ubiegłym wykonawca nie dochowywał warunków 

stawianych w umowie. Pan kierownik ma nadzieję, Ŝe w bieŜącym sezonie wykonawca 

wyłoniony w drodze przetargu do takiej sytuacji nie dopuści, a wszelkie prace będą 

realizowane zgodnie z zapisami umowy,  Pan kierownik zapewnił, Ŝe będzie pełniony 

nadzór i kontrola nad wykonaniem tej usługi. CięŜko jest na bieŜąco weryfikować  

i kontrolować wykonawcę, pracownik moŜe być codziennie w terenie i sprawdzać jakość 

wykonanej usługi jednak ze względów kadrowych jest to niemoŜliwe. Korzysta się więc  

z podpowiedzi mieszkańców i radnych sugerujących złe wykonywanie umowy – wówczas 

interweniuje się starając się jak najszybciej regulować poszczególne sprawy.   

Pan Kierownik R. Batóg wyjaśnił, iŜ w przyszłym tygodniu będzie rozstrzygnięta kwestia 

wyłonienia wykonawcy, a powierzenie tych prac naszemu gospodarstwu pomocniczemu 

jest krótką decyzją. Na pewno gospodarstwo pomocnicze będzie wchodziło w pewne 

kompetencje utrzymania całorocznego sprzątania nie jednak w akcji zima. 

Utrzymanie punktu dyspozytorskiego jest konieczne. Było to stosowane dotychczas. 

Informacja spływa z urzędu kiedy ma być uruchomiona akcja zima, to wykonawca 

zabezpiecza ten punkt. 

Pan Burmistrz B. Szpytma uzupełnił, iŜ rzeczywiście powstało gospodarstwo pomocnicze 

natomiast nie dysponuje odpowiednim sprzętem,  a więc w całości nie będzie zajmowało 

się odśnieŜaniem miasta, natomiast w umowie  moŜna ująć pewne elementy, które 

będzie moŜna powierzyć gospodarstwu. Gospodarstwo pomocnie zajmuje się trzema 

podstawowymi kwestiami: zarządzaniem wysypiskiem śmieci i Funduszem Ochrony 

Środowiska, druga kwestia to prowadzenie kopalni pospółki (są w trakcie pozyskania 

zgody na jej otwarcie) i trzecia  kwestia to właśnie dołączenie się w sprzątanie i lŜejsze 

remonty. Ma to dwa wymiary: tańsza usługa i mobilność. 
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 Radna Pani Celina Włodarczyk z materiału i wypowiedzi Pana kierownika 

zrozumiała, iŜ powstanie osobne stanowisko, które będzie się zajmowało tylko kontaktem 

z firmą, która wygra przetarg na utrzymanie dróg w akcji zima. Pani radna uwaŜa, Ŝe to 

usługodawca ma obowiązek zagwarantować  kontakt ze sobą przez 24 godziny na dobę. 

 Radny Pan Adam Kwas przypomina o stepach i ugorach w mieście, aby co 

najmniej dwa razy do roku dokonywać koszeń.  

 Pan Rafał Batóg wyjaśnił, iŜ to właśnie wykonawca wyłoniony w przetargu ma 

utworzyć taki punkt całodobowy. Odnosząc się do sugestii radnego Pana Zygmunta 

śerkowskiego odnośnie sporządzenia i przyjęcia wykazu dróg wyjaśnił, iŜ załączony 

wykaz nie ma charakteru formalno – prawnego jak dla wykazu dróg publicznych, bowiem 

obejmuje swoim zakresem nie tylko drogi publiczne, są tam drogi wewnętrzne gminne, 

drogi, które nie mają statusu dróg publicznych, a stanowią naszą własność i gmina teŜ je 

utrzymuje w ramach bieŜącego utrzymania czy akcji zima. 

W sprawie utrzymania stepów porastających bujną roślinnością Pan kierownik uwaŜa, Ŝe  

nie ma konieczności wpisywania ich w umowie jako tereny do utrzymania ciągłego tylko 

doraźnego np. koszenie dwa razy w roku.  

 
Przewodniczący H. Urbanowski zamknął realizację punktu 12 ogłaszając 15 minutową 

przerwę od godz. 1415 do godz. 1430. 

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2008r., druk nr 261 (zał. nr 8). 

Przed przystąpieniem do głosowania Pani Agnieszka Czuczwara Skarbnik Gminy zgłosiła 

autopoprawkę: otóŜ w pozycji 26 sprzęt w ramach zintegrowanego systemu powinna być 

kwota 22 380 zł, a nie jak zapisano 22 300 zł jednocześnie zmieni się o 80 zł 

podsumowanie. 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iŜ podczas posiedzenia Komisji Pani Skarbnik 

zapoznała jej członków z powyŜsza poprawką. Wydano opinię pozytywną do całości 

projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedłoŜonego projektu uchwały. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie zgłoszonej autopoprawki. 

Głosowanie: za – 16, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. Autopoprawkę przyjęto. 

Głosowanie projektu uchwały znajdującego się na druku nr 261 wraz z przyjętą 

autopoprawką. 

Głosowanie: za – 16, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVII/259/2008 (zał. nr 9).  
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14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel 

Kłodzka”, druk nr 262 (zał. nr 10). 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani 

Celina Włodarczyk poinformowała, iŜ w dniu wczorajszym członkowie Komisji wydali 

pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel 

Kłodzka” Panu Władysławowi Zakrzewskiemu. 

Opinie pozytywne wydały równieŜ Komisje Edukacji i Kultury oraz Spraw Obywatelskich  

i Porządku Publicznego. 

Nie wniesiono pytań do projektu uchwały, zatem Pan Przewodniczący przystąpił do 

głosowania. 

Głosowanie: za – 16, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVII/260/2008 (zał. nr 11).  
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Honorowy Obywatel 

Kłodzka”, druk nr 263 (zał. nr 12). 

 W tym przypadku równieŜ opinie pozytywne do nadania tytułu Honorowy 

Obywatel Kłodzka Panu Marianowi Ptak wydały Komisje: Zdrowia, Pomocy Społecznej, 

Sportu i Turystyki, Edukacji i Kultury oraz Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego. 

Nie wniesiono pytań do projektu uchwały, zatem Pan Przewodniczący przystąpił do 

głosowania. 

Głosowanie: za – 16, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVII/261/2008 (zał. nr 13).  
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego 

wynagrodzenia i wartości jednego punktu dla pracowników administracji 

i obsługi w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Miejska Kłodzko, druk nr 264 (zał. nr 14). 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego 

projektu uchwały.  

Radni nie wnieśli pytań i zastrzeŜeń do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 

264. 

Głosowanie: za – 16, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVII/262/2008 (zał. nr 15).  
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kłodzku do podejmowania działań wobec dłuŜników 

alimentacyjnych w imieniu organu właściwego wierzyciela i organu 

właściwego dłuŜnika alimentacyjnego, druk nr 265 (zał. nr 16). 



 18 

 Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. Opinię pozytywną wydała równieŜ Komisja Zdrowia, Pomocy 

Społecznej, Sportu i Turystyki o czym poinformowała Przewodnicząca Komisji Pani Celina 

Włodarczyk. 

Radni nie wnieśli pytań i zastrzeŜeń do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 

265. 

Głosowanie: za – 16, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVII/263/2008 (zał. nr 17).  
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kłodzku nr 

XXIV/208/2008 z dnia 26.06.2008r. w sprawie  uchwalenia wieloletniego 

programu zagospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej 

Kłodzki, druk nr 266 (zał. nr 18).  

 Przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji do powyŜszego 

projektu uchwały. Opinię pozytywną wydała równieŜ Komisja Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego o czym poinformował Przewodniczący Komisji 

Pan Zygmunt śerkowski. 

Głosowanie: za – 17, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVII/264/2008 (zał. nr 19).  
 
18a.Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu ławnika, 

druk nr 267 (zał. nr 20). 

Radni nie wnieśli uwag i zapytań do treści projektu uchwały. 

Głosowanie: za – 17, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XXVII/265/2008 (zał. nr 21).  
 

19. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radny Pan Tadeusz Kmiecik złoŜył następującą interpelację: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu! 

 Na podstawie wystąpień mieszkańców osiedla Ptasiej Góry Komisja V skierowała 

wnioski do Urzędu Miasta na przebudowę dojścia do budynku nr 24-28 ul. Lutyckiej i do 

budynku nr 3 ul. Krasińskiego.  

 Według odpowiedzi Urzędu Miasta skierowanej do mieszkańców dojście do 

budynku nr 24-28 ul. Lutyckiej będzie wykonane w 2008 roku i w tym samym roku 

dojście do budynku nr 3 ul. Krasińskiego po uprzednim przeprowadzeniu sieci 

kanalizacyjnej przez spółkę z o.o. Wodociągi. 
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 Tymczasem Wodociągi swoją pracę wykonały, a przed budynkiem nic się nie 

dzieje. 

Panie Burmistrzu minęło lato i mieszkańcy obu ulic obawiają się, Ŝe obiecane przez Urząd 

Miasta roboty nie będą wykonane. 

Panie Burmistrzu jeŜeli moŜna zapytać, co mam odpowiedzieć pytającym mieszkańcom? 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej AwiŜeń w imieniu mieszkańców przy  

ul. Kusocińskiego zapytał o bar piwny usytuowany na terenie OSiR. Bar funkcjonuje „pod 

parasolami” nie mniej jednak uŜytkownicy zakłócają spokój sąsiadującym mieszkańcom. 

Pan radny pyta czy przy wydawaniu zezwolenia na sprzedaŜ alkoholu w tymŜe barze 

przeprowadzono wywiad z sąsiadami i uzyskano ich zgodę.  

Kolejna sprawa to śmietnisko przy ul. Wojciecha 19, Pan AwiŜeń pyta dlaczego 

mieszkańcy mają ponieść koszty (około 11 000 zł) rozebrania boksu na śmieci. 

Następna sprawa to kwestia zatrudnienia pełnomocnika do spraw budowy basenu, Pan 

radny nie wie po co taki pełnomocnik został zatrudniony, a jeŜeli jest zatrudniony to na 

jakich zasadach, za jakie pieniądze i w jakim celu. Pan radny rozumie, Ŝe nie jest to 

urzędnik więc nie wie dlaczego zatrudnia się takiego pełnomocnika skoro budową basenu 

moŜe zająć się odpowiedni wydział urzędu czy określony urzędnik. 

 Radny Pan Zdzisław Duda poinformował, iŜ w poniedziałek odbyło się 

posiedzenie Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego na którym dokładnie 

zapoznano się ze sprawą funkcjonowania Baru „Laguna”, poczyniono określone działania 

w celu definitywnego rozwiązania problemu. Komisja V wraz ze StraŜą Miejską i Komisją 

ds. rozwiązywania problemów alkoholowych podejmuje konkretne działania w celu 

rozwiązania tego problemu. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc poruszył problem stałego parkowania przyczep 

kempingowych, które stoją przez większą część roku zajmując miejsca parkingowe. 

Kolejny problem to podrzucanie śmieci z ul. Korczaka, Willowej, Walecznych do 

kontenerów na osiedlu spółdzielni mieszkaniowej. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk odnosząc się do problemu związanego  

z funkcjonowaniem baru „Laguna” stwierdziła, iŜ przepisy ustawy o wychowaniu 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi wyraźnie mówią, Ŝe na terenie obiektów 

sportowych nie moŜe znajdować się lokal sprzedający alkohol.  

Pani radna w imieniu mieszkańców osiedla Kruczkowskiego zapytała o to, kto wydał 

pozwolenie i czyj jest komis handlujący samochodami na zatoce parkingowej, która 

znajduje się poniŜej parkingu Leclerca. JeŜeli komis funkcjonuje legalnie i jest na to 

przyzwolenie urzędu, to pewnie są z tego tytułu dodatkowe dochody za zajęcie pasa 

drogowego. MoŜe więc zostanie z tych środków zrobiony chodnik wzdłuŜ ulicy Rataja do 

ul. Rodzinnej. 
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Przewodniczący Pan H. Urbanowski dodał, iŜ co tydzień zmieniają się samochody 

pozostają jednak te same tablica rejestracyjne. 

 Na zadane pytania wyjaśnień udzieli Pan kierownik Rafał Batóg.  

W sprawie pytania o dojście do budynku przy ul. Krasińskiego 3 i przy ul. Lutyckiej 24 – 

26 – Pan Batóg wyjaśnił, iŜ w tym roku planuje się wykonanie chodnika przy ul. 

Krasińskiego jak równieŜ ul. Lutycka 24 – 26 nie wiadomo tylko w  jakim zakresie 

bowiem jest tam dość duŜy plac, który po utwardzeniu z pewnością stanie się 

parkingiem, na pewno zostanie wykonane dojście: czyli chodnik pomiędzy ogrodzeniami i 

od strony ul. Lutyckiej.  

W sprawie baru przy ul. Kusocińskiego Pan Batóg wyjaśnił, iŜ w tym przypadku nie 

obligują przepisy prawa dotyczące wyraŜenia zgody sąsiadów na funkcjonowanie baru, 

więc takowego zapytania nie było. Jest ono w sytuacji, kiedy lokal znajduje się  

w budynku wielorodzinnym mieszkalnym. Bar „Laguna” wydzierŜawiony jest przez OSiR 

jednak usytuowany jest poza terenem obiektu sportowego. 

W sprawie boksu na śmieci przy ul. Wojciecha 19 i jego rozbiórki, Pan Batóg usłyszał tę 

informację po raz pierwszy na dzisiejszej sesji stwierdza, iŜ nie ma takiej moŜliwości aby 

gmina zobowiązywała wspólnotę do zapłacenia za rozbiórkę obiektu, który jest 

zlokalizowany na terenie gminy. Tak więc jeśli nastąpi rozbiórka to tylko na koszt gminy.  

Przyczepy na parkingach – jeśli są one pojazdami zarejestrowanymi, to korzystają  

z przestrzeni dróg publicznych tak jak inne pojazdy, faktycznie one zalegają na 

parkingach poza sezonem wakacyjnym, jednak nie ma moŜliwości prawnej zakazu 

takiego parkowania. Nie ma teŜ opłat za zajęcie pasa drogowego bowiem nie ma 

moŜliwości ustalenia takiej opłaty dla zarejestrowanego pojazdu samochodowego. To 

samo odnosi się do komisu samochodowego.  

W kwestii podrzucania śmieci na osiedlach Pan Batóg wyjaśnił, iŜ zabiega o aktualizację 

ewidencji zawartych umów przez właścicieli nieruchomości, na podstawie weryfikacji tej 

ewidencji i danych podawanych przez przedsiębiorców do urzędu o zawartych lub 

rozwiązanych umowach, planuje się jeszcze w tym roku zobowiązać wszystkich 

przedsiębiorców i osoby fizyczne do zawarcia umów na wywóz nieczystości stałych ze 

swoich posesji.  

Pan Kierownik potwierdził, iŜ inwestycja związana z budową chodnika przy ul. Rataja jest 

priorytetowa, była zrobiona dokumentacja na oświetlenie tej ulicy jednak nie wpisano 

tego zadania do budŜetu, a szkoda bo ruch w tym rejonie jest wzmoŜony.  

 Radny Pan Stanisław Ferenc uwaŜa, Ŝe nie jest uczciwe parkowanie tak duŜych 

przyczep kempingowych, które stoją po kilka lat blokując innym uŜytkownikom 

samochodów miejsce do parkowania. Pan radny prosi, aby rozwaŜyć ten problem  

i zaproponować jakieś optymalne rozwiązanie. 
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 W odpowiedzi na pytanie Wiceprzewodniczącego Pana Macieja AwiŜenia dot. 

zatrudnienia pełnomocnika ds., budowy basenu Skarbnik Pani Agnieszka Czuczwara 

poinformowała, iŜ w urzędzie nie ma takiego stanowiska jak pełnomocnik ds. basenu. 

Pan Burmistrz dodał, iŜ to nie jest tak po prostu wybudować basen, gdyby tak było 

poprzez 40 lat w Kłodzku byłby nie jeden, ale dwa lub trzy baseny przyszkolne, tak więc 

Pan Burmistrz stara się wspierać personalnie o tych, którzy mają doświadczenie  

a w regionie nie ma zbyt wiele osób, które budowały basen. Ta osoba, która obecnie 

zajmuje się budową basenu ma doświadczenie w budowaniu i prowadzeniu basenu.  

 Pan M. AwiŜeń zadał więc pytanie dodatkowe: jaka jest umowa z Panem 

Mieczysławem Szyszką i no ca, skoro nie jest pełnomocnikiem,  w związku z tym, Ŝe 

finanse gminy są jawne Pan radny prosi o podanie ile miesięcznie kosztuje to gminę. 

 Pani Skarbnik podała, iŜ Pan Szyszka jest pracownikiem urzędu w wydziale 

gospodarki i ma w swoim zakresie m.in. zajmowanie się sprawami basenu. 

 Pan M. AwiŜeń stwierdził, iŜ rozmowa wygląda jak wyciąganie oczywistych spraw 

za język, gdyby pytanie zakończył na pełnomocniku nie usłyszałby, Ŝe Pan Szyszka jest 

pracownikiem urzędu. Więc konkludując: Pan Szyszka nie jest pełnomocnikiem tylko 

pracownikiem urzędu miasta zatrudnionym na umowę o pracę i w swoim zakresie ma 

realizację inwestycji - budowa basenu.  

 
20. Wnioski i oświadczenia radnych.  

 Pani Teresa Ludwin w ostatnim czasie przeczytała w prasie i w internecie 

spekulacje odnośnie zamówionej mszy za radnych i za Burmistrza tego miasta przez  

siostry Klaryski, pisano, Ŝe jest tak źle, Ŝe radni muszą się modlić. Pani radna uwaŜa, Ŝe 

jest dobrze. Wielcy tego świata się modlą przykładem jest Jan Paweł II i nikomu to na 

pewno nie zaszkodziło. Siostry Klaryski podziękowały za dotacje, którą wspólnie im 

przyznano i za zrozumienie ich trudnej sytuacji. Pani radna poprosiła o tolerancję dla 

wszystkich przekonań i wyznań.  

Ponadto Pani T. Ludwin podziękowała Panu Burmistrzowi i Dyrektorowi OSiR Panu 

Jerzemu Dziewieckiemu za to, Ŝe po latach kamerę video otrzymał Zespół Filmowy 

VIDEO-NEFRYT, podziękowania w imieniu zespoły filmowego dla tych wszystkich, którzy 

się do tego przyczynili. 

 Radny Pan Zdzisław Duda sprostował, iŜ organizatorem mszy św. nie były siostry 

Mniszki Klaryski tylko Pan Jerzy Motyka. 

 Radny Pan Adam Kwas uznał, iŜ radni w podzięce za msze i w intencji własnej 

zamówią msze w intencji Klarysek i Pana Motyki. Gdyby ta sprawa wcześniej dotarła do 

radnych pewnie uczestnictwo byłoby liczniejsze, pojawiły się złośliwe komentarze  

w prasie, ale kaŜdy ma prawo czasem się troszkę  wyzłośliwić – dodaje Pan radny,  

a wracając do rzeczywistości Pan Kwas zasygnalizował, iŜ nie działa oświetlenie na 

podejściu do stacji PKP od strony ul. Zamkowej, dojście do dworca utrudnia zła 
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nawierzchnia na której często zbierają się wody opadowe tworząc błoto i kałuŜe, 

dodatkowo brak światła powoduje, Ŝe swobodne  przejście tą drogą staje się niemoŜliwe. 

Prosi zatem o spowodowanie naprawy oświetlenia tego terenu, odprowadzenia wód 

opadowych oraz  sporządzenie nieprzemakalnej nawierzchni. 

Ponadto wejście na tory kolejowe wyposaŜone było w schody, teraz jest goły nasyp, 

zimową porą pokonanie tego odcinka drogi jest ogromnym utrudnieniem dla pasaŜerów. 

Pan radny wnosi równieŜ o wykonanie kanalizacji ulicy Rajskiej, Granicznej i części  

ul. Zamiejskiej.  

 
21. Sprawy róŜne. 

 Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski w imieniu młodzieŜy z ul. Spółdzielczej 

podziękował Panu Burmistrzowi oraz Dyrektorowi OSiR Panu Jerzemu Dziewieckiemu za 

wykonanie ogrodzenia i wyposaŜenie osiedla w boisko do piłki plaŜowej. 

 Radna Pani Teresa Ludwin złoŜyła informacje z wizyty delegacji Kłodzka  

w mieście partnerskim Bensheim. OtóŜ delegacja w składzie; Pani Teresa Ludwin – 

reprezentująca Radę Miejską, Pan Wojciech Zimoch – kierownik Wydziału Rozwoju wraz 

z pracownikiem tego wydziału Panią Ulą Bednarską oraz z Panem Jerzym Szeblą 

Kierownikiem Gospodarstwa Pomocniczego przebywała w dniach od 5 do 8 września  

w mieście partnerskim Bensheim w Niemczech. W tych dniach obchodzono tam 

tradycyjne święto winiarzy „Bergstrasse 2008”. W trakcie pobytu spotkano się z ogromną 

Ŝyczliwością i gościnnością. Kłodzka delegacja zwiedziła piękne miasto Bensheim, 

uczestniczono w paradzie winiarzy z udziałem artystów przyjeŜdŜających z pobliskich 

regionów, wiosek jak i z odleglejszych miejscowości, podczas parady pięknie i godnie 

reprezentował się nasz kłodzki regiment. Przeprowadzono szereg rozmów,  

 wymieniono doświadczenia w funkcjonowaniu urzędów miasta Bensheim i Kłodzka, Pani 

radna dowiedziała się jak funkcjonuje tamtejsza Rada, otrzymała wiele informacji  

w temacie pomocy społecznej. Rozmawiano na temat wspólnego projektu wymiany 

młodzieŜy pomiędzy miastami. W trakcie wizyty miała teŜ miejsce uroczystość 20-lecia 

miast partnerskich Bensheim i włoskiego Riva de Garda. Po wizycie Pani radna 

stwierdziła, iŜ naleŜy podjąć takie działania promocyjne, aby zachęcić turystów Bensheim 

do przyjazdu do Kłodzka i odwrotnie warto, aby kłodzczanie odwiedzali miasto Bensheim, 

ponadto sugerowano, aby w kartach menu w którejś z naszych kłodzkich restauracji 

znalazły się wina z Bensheim.  

 Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski odnosząc się do winiarzy i wina 

poinformował, iŜ w kłodzkich restauracjach odbyło się spotkanie winiarzy w restauracji 

Korona, którzy prezentowali róŜne gatunki wina połączone z degustacją. Na kilkadziesiąt 

rozesłanych zaproszeń do restauratorów przyszło kilka osób, a więc zainteresowanie było 

nikłe. Lepiej więc promować miasta aniŜeli alkohol. 
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Następnie Pan Burmistrz W. Krzelowski przedłoŜył krótką informację z pobytu delegacji  

w mieście partnerskim w Carvin. Na imiennie zaproszenie w delegacji udział wzięli Pan 

Henryk Urbanowski – Przewodniczący Rady, radni: Pani Jolanta Kobak i Pan 

Grzegorz Muskała, Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Czuczwara oraz Pan Witold 

Krzelowski. Pierwszego dnia był spacer po Carvin, wizyta u mera, a po południu 

spotkanie z radnymi, którzy wygrali wybory w Carvin. W piątek odbyła się wycieczka do 

ParyŜa, po powrocie w godzinach popołudniowych odbyło się spotkanie burmistrzów 

wchodzących do tzw. rady regionów, było równieŜ otwarcie 10 piętrowego  biurowca,  

w sobotę odbyło się spotkanie  miast partnerskich Jarocina i Liberce podczas którego 

miało miejsce odnowienie umowy partnerskiej po 35 latach współpracy, następnie 

złoŜono kwiaty pod pomnikiem śołnierza Polskiego. Po południu było przyjemne 

spotkanie z polonią w Carvin i nadanie sali sportowej imienia Walczaka i Leona 

Słojewskiego-ojca.  

Niedziela patriotyczna z ceremonią złoŜenia wieńców i oddania hołdu rozstrzelanym 

mieszkańcom Carvin i innym z tego regionu w cytadeli Arras. Odwiedzono miejsca 

pamięci Ŝołnierzy, którzy zginęli w I wojnie światowej.  

Poniedziałek wyjazd do Polski. 

 Burmistrz Pan Bogusław Szpytma podziękował delegacjom za godne i na 

wysokim poziomie reprezentowanie miasta Kłodzka.  

 Radny Pan Zdzisław Duda z upowaŜnienia młodzieŜy z ul. Korytowskiej 

podziękował Panu Burmistrzowi za wybudowanie wspaniałego boiska do koszykówki, 

szczególne podziękowania młodzieŜ skierowała dla Pana Mariusza Kuda. MłodzieŜ 

oczekuje teŜ na Pana Burmistrza, aby dokonał pierwszej wrzutki do kosza. 

 Radny Pan Adam Kwas poprosił, aby pamiętać o zabezpieczeniu środków  

w przyszłym roku na współpracę z miastami partnerskimi, a w szczególności na wymianę 

i działania sportowe. 

 Następnie Pan Przewodniczący udzielił głosu mieszkance Kłodzka Pani Wiesławie 

Dolot. Pani Wiesława przedstawiła temat - znany Panu Burmistrzowi jak i radnym 

dotyczący  funkcjonowania baru piwnego „Laguna”. OtóŜ jest to miejsce w którego 

sąsiedztwie bardzo trudno się mieszka i Ŝyje.  

Pani Wiesława Dolot odczytała treść pisma kierowanego do Urzędu Miasta, które 

przedstawia całą sprawę. 

Ponownie zwracamy się o podjęcie skutecznych działań dotyczących wyegzekwowania od 

Państwa Replińskich i Matusiaków obecnych właścicieli ogródka piwnego połoŜonego przy 

ul. Kusocińskiego na terenie OSiR w Kłodzku. Wywieszenia informacji z godzinami handlu 

tej placówki. W 2000 roku właściciele Baru laguna n krótko wywiesili taka informację, ze 

zapraszają klientów do siebie w godzinach od 12 do 22. Dlaczego wywieszkę szybko 

usunięto, a bar od tego czasu szybko zaczął funkcjonować do późnych godzin nocnych. O 
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skandalicznym prowadzeniu tego baru – ogródka piwnego pod parasolem informowaliśmy 

urząd miasta następującymi pismami (wymieniono pięć pism kierowanych do Burmistrza i 

do Wydziału Gospodarki Gminnej i Remontów). Informowałyśmy równieŜ o tym panów 

burmistrzów na cotygodniowych wtorkowych spotkaniach z mieszkańcami. PowyŜsza 

sprawę związana z duŜą uciąŜliwością tego baru poruszałyśmy takŜe w siedzibie straŜy 

miejskiej w dniu 25.08.2008r. na spotkaniu Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego. odbyłyśmy równieŜ w tym samym czasie rozmowę z Panem Marcinem 

Nowakowskim z Wydziału Spraw Społecznych, który to zobowiązał się do wyjaśnienia co 

za dokument na swój własny uŜytek posiadają właściciele ogródka piwnego, którym tak 

skutecznie obezwładniają wszelkie interwencje policyjne na nasze liczne zgłoszenia po 22 

godzinie dotyczące zakłócenia ciszy nocnej. Podczas tych interwencji często słyszymy 

śmiechy, gwizdy a nawet wulgaryzmy pod adresem pełniących słuŜbę policjantów. Taki 

stan rzeczy podnosi prestiŜ właścicieli baru, klienteli pozwala czuć się swobodnie i 

bezkarnie, a nam mieszkańcom funduje się przez to poczucie bezradności i zagroŜenia. 

Po kaŜdej interwencji policyjnej właściciele baru informują swoich piwoszy kto na nich 

nasyła policję. Jedni pokazują palcami, drudzy mówią głośno kto. O agresji wobec nas i 

zaczepkach informujemy urząd miasta juŜ od dawna. reasumując nie mamy pretensji do 

ludzi, którzy co dziennie muszą napić się alkoholu, którym zasady wzajemnego 

współŜycia międzyludzkiego są obce. Mamy wyłącznie zastrzeŜenia do karygodnego 

prowadzenia tego ogródka piwnego przez obecnych właścicieli. W związku z powyŜszym 

Ŝądamy po raz wtóry, od zaraz, wywieszenia informacji z godzinami handlu (…), na 

przyszłość nie przyznania koncesji na sprzedaŜ alkoholu (z powodu wrogiego nastawiania 

właścicieli i klientów, rozbito duŜą szybę w oknie, załatwianie potrzeb fizjologicznych na 

terenie prywatnych posesji  i zaśmiecanie ich). 

Podsumowując Pani Wiesława Dolot prosi Radę i Pana Burmistrza o skuteczną 

interwencję w tej sprawie.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała o wynikach rankingu jaki 

przeprowadziła gazeta Polska Times oceniając gminę na podstawie 10 kryteriów pod 

kątem jakości Ŝycia w mieście i przyjazności dla mieszkańców. Oceniano 26 miast 

dolnośląskich, m.in. Kłodzko, które w rankingu wypadło bardzo nędznie. Oceniane było to 

na co mają wpływ samorządowcy, aby mieszkańcom Ŝyło się lepiej, taniej aby  

mieszkańcy odczuli przyjazność samorządowców. Oceny były w skali od 1 do 10. I tak za 

cenę wody nie otrzymaliśmy ani jednego punktu poniewaŜ mamy jedną z najdroŜszych 

wód na terenie województwa, kolejne kryterium to stawka czynszu za m2 mieszkania 

komunalnego – 0 punków, stawka podatku od nieruchomości za m2 – mamy jedną  

z najwyŜszych stawek podatku od nieruchomości w województwie, wysokość opłaty za 

parkowanie w centrum - w tym przypadku miasto otrzymało 10 punktów, a to dzięki 

radzie, która przed laty z wielką determinacją zlikwidowała strefę płatnego parkowania, 
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10 punktów otrzymało miasto za połączenia kolejowe, liczba bibliotek w odniesieniu do 

liczby mieszkańców, poniewaŜ mamy ich kilka i pracują sprawnie – 7 punktów, stopa 

bezrobocia – 0 punktów, praca urzędu miejskiego po godzinie 1600 – 0 punktów, liczba 

miejsc w gminnych przedszkolach w przeliczeniu na ilość mieszkańców – 0 punktów, 3 

punkty uzyskane dzięki radnym za ubiegłoroczne uchwały okołobudŜetowe, Ŝe 

zadecydowano o niŜszej niŜ proponowano opłacie z tytułu za posiadanie psa. 

Podsumowując Pani radna podała, iŜ na 26 miast Kłodzko zajęło 14 miejsce, najlepszy  

w rankingu był Wołów,  najgorszy – DzierŜoniów.  

 Radny Pan Zygmunt śerkowski jest przeciwny powoływaniu się na takie 

badania, gdzie nie poddaje się analizie miast powyŜej 30 tys. mieszkańców, są podane 

miasta duŜe, zamoŜne i wiadomo, Ŝe porównując się z Wrocławiem czy Lubinem kryteria 

muszą być inne. W rozwoju naszego miasta są pewne słabości, jednak sprawy zmierzają 

w dobrym kierunku, jeśli takie badania przeprowadzonoby w miastach o podobnych 

budŜetach i liczbach mieszkańców wówczas byłyby one bardziej wiarygodne. Pan 

śerkowski nie wie dlaczego Pani radna zachwyca się tym rankingiem i krytycznie patrzy 

na poczynania naszych władz – zdaniem Pana radnego jest to poraŜka. Od swoich 

wyborców słyszy opinie bardzo pozytywne, Ŝe wmieście się duŜo zmieniło. 

 Pani Celina Włodarczyk zwracając się do radnego Pana Zygmunta śerkowskiego 

stwierdziła, iŜ tak się zachował jakby to Pani radna przeprowadziła tę ankietę, 

przeprowadzili ją mądrzy ludzie, którzy dotarli do kaŜdego z samorządu, otrzymali 

konkretne dane i przeprowadzili właśnie takie badanie. 

 Radny Pan Grzegorz Muskała ustosunkował się do skargi jaką przedstawiła Pani 

Dolot. Jest zszokowany tym co usłyszał, jednocześnie nie jest zdziwiony taką sytuacją. 

Niestety miasto nasze w latach ubiegłych wydawało takie decyzje, które skutkują właśnie 

takimi sytuacjami. To nie jest jedyny przypadek gdzie nie ma poszanowania sąsiadów i 

niekoniecznie musi to być związane z pozywaniem alkoholu, dotyczy to róŜnych innych 

sytuacji. Nie moŜna zakłócać spokoju po godz. 22 i jest to oczywiste w kaŜdym 

cywilizowanym kraju. Jeśli jest tam ogródek piwny to w jaki sposób klienci załatwiają 

swoje potrzeby. Po tym co pan radny wysłuchał prosi aby w tej sprawie podjąć określone 

czynności, aby Panie które interweniują nie odeszły z poczuciem, Ŝe rada sobie radzi a nic 

nie zrobi w tym kierunku.  

 Radny Pan Zdzisław Duda wyjaśnił, iŜ Komisja Spraw Obywatelskich wraz  

z Komisją Przeciwdziałania Alkoholizmowi, Policją oraz StraŜą Miejską podjęła konkretne 

działania operacyjne.  

 Pan Burmistrz Bogusław Szpytma poinformował, iŜ nie ma złej woli w tej 

sprawie, są tylko dwie strony konfliktu. Z jednej strony jest wolność gospodarcza jednak 

z drugiej strony Pan Burmistrz rozumie uciąŜliwości, które spotykają te Panie. Policja nie 
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potwierdziła Ŝadnych ekscesów. Pan Burmistrz dziękuje, Ŝe Rada podjęła określone 

działania, które w rezultacie rozwiąŜą problem. 

 Radny Pan Janusz Kocoń stwierdził, iŜ jest konkretny zapis konstytucyjny  

o zachowaniu ciszy nocnej i jeśli tego właściciele nie wyegzekwują to jest podstawa 

prawna do podjęcia konkretnych decyzji. 

 
22. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan 

Henryk Urbanowski zamknął XXVII sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam XXVII 

sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1610  (1205 – 1610). 
Czas trwania sesji  4  godz.  05 minut. 
 

 

Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

        

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 

 

            Henryk Urbanowski 

 

 

 
 

 


